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     Co se děje ve školní družině a v mateřské školce 
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text:  Ondřej Pešek 

Ve čtvrtek 5. prosince se zájemci z naší školy vydali 

autobusem do Německa. Jako první jsme navštívili 

zámek Moritzburg, kde se natáčela pohádka „Tři oříš-

ky pro Popelku“. Dozvěděli jsme se, jak se tato po-

hádka natáčela a mohli jsme si sáhnout i na slavný 

popelčin střevíček. Po exkurzi na zámku jsme se vy-

dali do Míšně, kde jsme se vydali na tamní zámek. Ze 

zámku byl nádherný výhled na řeku Labe, která měs-

tem protéká, i na celou Míšeň. Poté jsme se úzkými 

uličkami města dostali až k míšeňské porcelánce. Tam 

jsme si prohlédli, jak se vyrábí slavný míšeňský porce-

lán. Po zajímavé prohlídce porcelánky jsme se vydali 

na míšeňské náměstí, abychom si před cestou domů 

užili také vánoční trhy.  



 

5. prosince naše škola měla možnost jet na 

jednodenní výlet do Německa. Cesta trvala 

cca 4 hodiny. Jeli jsme nejdříve na zámek 

Moritzburg, kde se natáčela pohádka Tři 

oříšky pro Popelku. Byla tam krásná výstava 

šatů, kulis atd. 

Tento zámek je velice krásný, má expozice 

vevnitř i venku, například: okénko, do které-

ho koukala Popelka, střevíček, a veliký stře-

víček jako upoutávku.  

V tomto areálu jsme měli rozchod, a to tedy 

bylo něco. Prošli jsme si krásnými místnost-

mi, viděli jsme poutavé kulisy a podobně.  

Dále jsme se vydali do nedalekého městě 

M i e ß e n ,  n e b o - l i  M í š e ň . 

V tomto městě je spousta atrakcí a zábavy. 

Nejdříve jsme se vydali do Muzea míšeňské 

keramiky. Viděli jsme zde jak vázy, talíře, 

hrnky, tak i postup, jak se tyto výrobky vyrá-

bějí. Bylo to velice zajímavé, moc jsme si to 

užili. 

Poté už jsme vyrazili na místní náměstí, je-

hož zajímavostí je největší adventní kalendář 

na světě, v podobě okenic radnice. Na ná-

městí jsme měli rozchod asi hodinu a půl. 

Byly tam trhy, kde jsme si mohli cokoli kou-

pit. Celý výlet se nám moc líbil! 

text:  Eliška Nováková 



Jaký předmět máš  

ve škole nejraději?  

 

Jelikož jsme ve škole, 

vybírali jste mezi svými 

oblíbenými předměty. V 

naší škole jich je požeh-

naně, a proto jsme jich 

pár vybrali. Vy jste si ale 

vybrali i jiné, které v na-

šem výběru nebyly. Na 

celé čáře vyhrál tělocvik a 

hned po něm máme dě-

jepis.  Dále se potom 

umístila výtvarka nebo 

zeměpis. 

text:  Lucie Zvolánková 

V tomto čísle pokračujeme a představujeme Vám další výsledky naší velké školní ankety... 

Co nejvíce sleduješ?   

 

Ve volné chvíli si každý z nás 

rád něco pustí. Ať je to seriál, 

nebo nějaký film. Někteří z 

vás chodí i do divadla, nebo 

se koukají na youtube. Naším 

výzkumem jsme zjistili, že 

spousta z vás tráví dlouhé 

chvíle u seriálů nebo u filmů. 



Jaká je tvoje nejoblíbenější 
aktivita po škole? 
 
Každý máme mnoho aktivit, 
které děláme ve svém volném 
čase. Ať trávíme čas s přáteli, 
nebo sportujeme. Tento vý-
zkum vyhrál se 41% čas s ka-
marády. Další máme sport, 
spánek nebo četbu. 

Jaký je tvůj  

nejoblíbenější sport? 

 

Dále jsme se v našem 

výzkumu spolužáků ptali, 

jaké jsou jejich oblíbené 

sporty. Hodně z Vás nic 

moc nedělá, ale jsou tu i 

někteří,  kteří se nějaké-

mu sportu věnují. Nejví-

ce z Vás rádo hraje fotbal 

(32%), potom následuje 

hasičák (9%), hokej (7%) 

Jaký fotbalový tým máš 

raději? 

 

A teď je na řadě oblíbený 

sport - a tím je fotbal! 

Ptali jsme se Vás, komu 

nejvíce fandíte. Ale taky 

jsme zjistili, že hodně z 

Vás na fotbal vůbec ne-

kouká. Jinak náš výzkum 

vyhráli s 20% fanoušci 

Slavie, hned za nimi fa-

noušci Sparty s 16%.  



text: Sandra  
          Schejbalová 

V pátek 29. listopadu se žáci 9. ročníku 

v rámci probíraného učiva  dějepisu vy-

dali do Ležáků. Po příjezdu se žáci roz-

dělili do dvou skupin. Jedna skupina se 

šla projít po památníkách, které tvoří 

půdorysy původních budov. Druhá sku-

pina zůstala v muzeu, kde si povídali o 

místních rodinách, které v té době žily 

v Ležákách. Toto povídání probíhalo 

tím způsobem, že byly rozdány role a na 

členy těchto rodin jsme si zahráli. Prů-

běžně jsme dostávali papírky z částí pří-

běhu, poté jsme ho přečetli ostatním. 

Měli jsme například vytvořit rodokmen 

dané rodiny nebo vypisovat pocity, jak 

se musely cítit děti v této době. Později 

se skupiny vystřídaly. Na závěr nám byl 

puštěn dokument o tom, jak to všechno 

bylo. Prošli jsme se muzeem a zapsali se 

do kroniky. Je skvělé, že Ležáky máme 

blízko a máme tu možnost je navštívit. 



text: Amálie Ševčíková 
 

Ve škole máme Školní parlament, 

jak už jistě víte. Do parlamentu se 

vždy na začátku školního roku vy-

bírají dva zástupci z každé třídy, 

kromě 1.-3. třídy. V této době nás 

do parlamentu dochází 18. Schází-

me se většinou dvakrát do měsíce. 

Setkáváme se v pátek v 7:15 v no-

vé jazykové učebně. Hlavou naše-

ho parlamentu je paní ředitelka 

Romana Pešková. V parlamentu 

máme pár „rolí” - máme zde před-

sedu parlamentu, který řeší s paní 

ředitelkou věci, co spěchají a jsou 

akutní. Poté tu máme zapisovatele, 

který informuje paní učitelky z 1. 

až 3. třídy o tom, co se děje a co se 

právě aktuálně řeší. Během našich 

jednání se řešilo například malová-

ní/výzdoba dveří na záchodech 

druhého stupně nebo co bychom 

si přáli dělat a jíst ve školní jídelně 

na Den dětí. Společně jsme se byli 

podívat v Praze, nejprve v sídle 

Poslanecké sněmovny Parlamentu 

České republiky a v následujícím 

roce i v Senátu. Dále jsme řešili 

pořádání akce Den rodin, do jehož 

průběhu jsme se aktivně zapojili 

nebo jsme diskutovali o tom, jaké 

logo bychom chtěli mít na školním 

oblečení. 



Pohledem Elišky Novákové: 

Určitě víte, co znamená datum 

5. prosince. 5. prosince chodí 

za dětmi Mikuláš s čerty a s an-

dělem. U nás ve škole to ovšem 

bylo už 4. prosince, kdy k nám 

do školy taky zavítali, a byla jich 

tedy kupa. Přišli k nám v prů-

běhu hodiny a začali pořádně 

bušit na dveře. V každé třídě 

vyhlásili hříšníky. A že jich ten-

to rok bylo dost! Potom nám 

rozdali balíčky s dárky, za které 

jsme byli rádi. 

A jak Mikuláše ve škole viděl Honza Daněk? 

Ve středu 4. prosince se naši deváťáci proměnili v čerty, an-

děly a Mikuláše. Jedna třída šla na  první stupeň a druhá cho-

dila po druhém stupni. Postupně prošli všechny třídy a po-

trestali všechny hříšníky, kteří zlobili. Po odpykání trestu v 

podobě kliků se pak ,,darebové“ mohli vrátit zpět do třídy. 

Potom jsme společně čertům zazpívali a za to jsme všichni 

dostali dárečky, které nám udělaly radost. 



Čerti se objevili nejen u nás ve 

škole, ale také ve Zderazi. Své 

zážitky z této události popsala 

naše redaktorka Karolína Mare-

šová. 

Obchůzka čertů ve Zderazi je tradi-

ce, kterou vedeme už několik let.  

I moje mamka je zažila. Máme mno-

ho masek nových, ale i starých. 

Chodí 5. prosince a začíná se okolo 

16. hodiny. Letos chodili 4 čerti, an-

děl a Mikuláš. A jak to vše probíhá?  

Asi takhle: Přijdou k vám, přečtou 

hříchy, zazpíváme nebo odříká-

me  jim básničku či písničku, dají 

nám mikulášskou nadílku, a my si 

vybereme, jakého čerta budeme mít 

za komínem. Potom odejdou a my 

se můžeme podívat na to, co jsme 

dostali. Třeba letos jsme dostali 

mrazem sušené ovoce, čerstvé ovo-

ce, atd. U toho nás fotil taťka a sest-

ru Lůcu tam málem vzali dva čerti. 

Takto čerti obešli asi sedm domů.   



MitriX je kroužek, na který se mo-

hou přihlásit holky i kluci. 

Mohou se na něj přihlásit děti od 5 

let, tedy většinou od první třídy, 

ale já jsem tam přišla už v 5 letech. 

A je až do 15 let. Taneční skupina 

Mitrix je rozdělena do 3 skupin. Já 

patřím do 3. skupiny. MitriX vede 

Nikča a má i pomocnice, které ně-

kdy vymyslí sestavu, kterou se pak 

učíme. Kdyby si někdo chtěl ob-

jednat vystoupení MitriXu, tak sta-

čí zavolat Nikče a naplánovat ter-

mín a my rády přijedeme. Většinou 

tančíme u rozsvícení stromečku v 

Proseči a na cyklo závodech. Třeba 

moje mamka si nás pozvala na kar-

neval.  

Baví mě to a nejsem sama. Všich-

ni, co tam chodíme, tak si to moc 

užíváme. A nejlepší je to, že si mů-

žeme vybírat písničku, na kterou 

pak tančíme. Na Hvězdném ad-

ventu jsme tančili na tyto písničky:  

Mariah Carey - All I Want for 

Christmas Is You 

Jingle Bell Rock 

text: Karolína Marešová 



Dne 10. 12. jsme jeli na 

akci Zimní pětiboj. 

Tomu předcházel výběr 

soutěžících. Když jsme 

byli na sportovních hrách, 

tak jsme předvedli panu 

učiteli,  jak to umíme. Byli 

jsme vybráni já, Vanessa, 

Katy, Anička, Kuba, Da-

niel a Filip. Měli jsme sraz 

v 6 h. ráno a vyrazili jsme 

linkovým autobusem do 

Hlinska. Dojeli jsme do 

Hlinska a šli jsme do haly, 

kde se vše odehrávalo. 

Závodili jsme ve skoku 

přes švihadlo, kde jsem 

dala 190 přeskoků, v sedu 

lehu - tam jsem dala 81 

sedů lehů.  Vše je na dvě 

minuty kromě medicinba-

lu, kde jsem hodila 8 me-

trů a trojskoku, kde jsem 

skočila 6,25 metrů.  

Abych nezapomněla, tak 

j s m e  z á v o d i l i 

i v driblingu, kde jsem 

dala 248 metrů, to bylo 

taky na dvě minuty. Ale 

co jsem opravdu nečeka-

la, tak to bylo to, že se 

účastnila i škola, kam 

chodí můj bratránek, kte-

rého paní učitelka vybrala 

a on a já jsme se tam po-

tkali. 

 Bylo tam občerstvení 

zdarma. Nakonec jsme se 

umístili na 4. místě. Jela s 

námi paní učitelka Zuzka 

Nováková, která byla 

moc fajn. 

text: Karolína Marešová 



text: Jan Daněk 

         a redakce 

V úterý 17. prosince se k nám do Prose-

če přijeli podívat paní spisovatelka Mi-

chaela Fišarová a herec Miroslav Reil. 

Postupně nám představovali různé kni-

hy. Od těch pro nejmenší až po ty pro 

starší. Mě nejvíce zaujala scénka z knihy 

Náš dvůr má tajemství. Pan Reil ji přečetl a 

zahrál tak akčně, že nás přímo zatáhl do 

děje. V průběhu besedy se žáci paní spi-

sovatelky ptali na zajímavosti spojené se 

spisovatelským životem. Zájemci si na 

místě mohli zakoupit knihu s věnová-

ním.  

www.michaelafisarova.cz 



     text: Simona Marková 
          Lucie Zvolánková 

Dne 12. prosince se uskutečnil již 

tradiční vánoční koncert našich 

pěveckých sborů. Tento koncert je 

každoročně příležitostí se na chvíli 

zastavit v této uspěchané době. 

Máme tak možnost si uvědomit, 

co je důležité. Není to cena nakou-

pených dárků ani počet druhů na-

pečeného cukroví. Důležité jsou 

zážitky, které společně můžeme 

sdílet, a radost, kterou nám tyto 

společné okamžiky přinášejí.  

Jako první se nám představil nej-

mladší pěvecký sbor Žluťásek pod 

vedením paní učitelky An-

drey  Boháčové. Na klavír dopro-

vázela paní Kristýna Řebíčková. 

Slyšeli jsme krásné české i morav-

ské koledy, ale také písně od sou-

časných českých hudebních skla-

datelů.  

Dále se nám představil pěvecký 

sbor Prosečánek pod vedením pa-

ní učitelky Dagmar Smělé, které 

pomáhá paní asistentka Hana 

Lacmanová. Na klavír doprovázela 

paní Kristýna Řebíčková. Sbor 

nám zazpíval krásné české a mo-

ravské koledy, ale také třeba  píseň 

z pohádky - Hádej. 

Další byl na řadě náš nejstarší pě-

vecký sbor Červánek. Na tomto 

koncertě tomu bylo  trochu jinak 

než obvykle. Náš sbor letos pracu-

je ve dvou odděleních - schází se 

ve  středu a v pátek,  protože na 2. 

stupni máme již hodně odpoled-

ních kroužků a jiných aktivit a ne 

každému se hodí právě jen jeden 

termín. Nejdříve se nám představi-

lo mladší oddělení Červánku. To 

vede p. uč. Lenka Tomášková. 

Hudební doprovod zajišťovala 

paní Kristýna Řebíčková na klavír 

a paní učitelka Andrea Boháčová 

na housle. Slyšeli jsme krásné vá-

noční písně, kromě klasických ko-

led např. píseň od Johna Lennona 

nebo od Radúzy. 

A jako poslední jsme měli mož-

nost si poslechnout druhou polo-

vinu pěveckého sboru Červánek. 

Zazpívala nám také řadu krásných 

vánočních písní, známých i méně 

známých. Na klavír doprováze-

la  p. učitelka Michaela Kynclová, 

a poté naše tři Áčka - tedy A A A - 

housle p. učitelka Andrea Boháčo-

vá a Anička Rejmanová a příčná 

flétna Andrea Lacmanová. Sbor-

mistryní je  p. učitelka Jana Pavlo-

vičová, asistentkou p. uč. Marta 

Ročková.  

Na odpoledním koncertě všechny 

posluchače pozdravila i paní ředi-

telka Romana Pešková. Všem vy-

stupujícím poděkovala za vzornou 

přípravu na vystoupení, díky níž se 

koncert skutečně velice vydařil. 

Nakonec si všichni, jak vystupují-

cí, tak i hosté zazpívali společně 

nejznámější koledy a moderátorky 

vše ukončily přáním příjemného 

prožití vánočních svátků a všeho 

nejlepšího do nového roku. 



          text:  redakce 

 

Prosinec byl letos ve družině opět ve znamení tvoření ;o) 



Bubnovačka s centrem LOCIKA 

 

V úterý 19. 11. 2024 jsme se zapojili 

do akce BUBNOVAČKA s centrem 

Locika, která upozorňuje na důleži-

tost ochrany dětí před násilím v ro-

dině. Bubnováním symbolicky dává-

me hlas týraným dětem. Video z 

bubnovačky můžete zhlédnout na 

facebookových stránkách školy. 

     text:  MŠ 

Mikuláš v MŠ 

Kde se vzal, tu se vzal, Mikuláš ve 

dveřích stál, v ruce velkou berlič-

ku, na hlavě měl čepičku, z bílých 

vousů teplý šál, takhle, děti, vypa-

dal! Se svou andělskou družinou 

nás potěšil svou návštěvou a dě-

tem rozdal dárečky. Na oplátku 

jsme mu zazpívali písničky o čer-

tovi a pak už jsme si jenom 

„vyráželi z kopýtka“. 

 

Loučení se ZŠ 

„Jako voda v řece utekl ten 

půlrok....“ 

Loučení nebývá příjemná záležitost, 

ale v tomto případě tomu bylo jinak. 

A proč? No protože se už těšíme do 

nové školky. Se školou jsme se roz-

loučili veselou písničkou a jako po-

děkování za azyl jsme předali za-

městnancům školy drobné dárečky. 

Překvapení byli i zaměstnanci škol-

ky, kteří dostali medaile za odvahu v 

„bojových podmínkách“. I z této 

akce můžete zhlédnout krátké video 

na facebookových stránkách školy. 



 
 
                    
 
 

Tisk tohoto čísla ŠOTKA finančně zajistila stavební společnost PP-GROUP stavební  s.r.o. 
     Za tuto podporu společnosti PP-GROUP stavební s.r.o. velmi děkujeme!             


